
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-02-15, § 18 

 
 Tid: 15 februari 2007 kl 16.00 – 16.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 15 februari 2007 
  

 
 
Joakim Larsson   Carin Jämtin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande 
Carin Jämtin (s), vice ordförande 
Gulan Avci (fp) 
Emilia Hagberg (mp) 
Carl Viktor Skårman (m) 
Sören Swärd (m) 
Jan Tigerström (m)                                                 §§ 18-23 
Mustafa Tümtürk (s) 
Jari Visshed (s) 

 
Ersättare 

 Anders Alvebäck (m)                                             tjänstgörande 
Sebastian Carlsson (m)                                          tjänstgörande 
Claes Fleming (fp) 
Linda Hillner (m)                                                   tjänstgörande §§ 1-17 
Lotten von Hoffsten (v)                                         tjänstgörande 
Linda Lindgren (s)                                                 tjänstgörande 
Margareta Malm (s) 
Christer Mellstrand (c) 
Kenneth Nilsson (s) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 

  
 

Tjänstemän 

 Exploateringsdirektören Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Bengt Hjelm, Gunnar 
Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren från 
roteln Thomas Andersson. 

 
  

§ 18 



  

Danvikslösens infrastruktur och bostäder inom nordöstra delen av Hammarby 
Sjöstad. Inriktningsbeslut 
Dnr E2007-511-00078 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret hade den 22 januari 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Exploateringsnämnden för sin del godkänner föreslagen inriktning och fortsatt 
 utredningsarbete av infrastrukturen i Danvikslösen samt bostäderna inom 
 nordöstra delen av Hammarby Sjöstad enligt utlåtandet och överlämnar det till 
 kommunfullmäktige för godkännande.  
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att inom en ram av 10 mnkr i nettoutgifter 
 fortsätta planering och förprojektering av Danvikslösen i första hand enligt det 
 nya alternativet med en spårbro genom Henriksdal och över Danvikskanalen. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att tillsammans med trafikkontoret och 
 stadsbyggnadskontoret utreda en utbyggnad av en ny rörlig vägbro över 
 Danvikskanalen för västgående trafik in mot Stockholm. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till beslut som redovisas i bilaga H1. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, i enlighet 
med kontorets förslag: 
 
1 Exploateringsnämnden för sin del godkänner föreslagen inriktning och fortsatt 
 utredningsarbete av infrastrukturen i Danvikslösen samt bostäderna inom 
 nordöstra delen av Hammarby Sjöstad enligt utlåtandet och överlämnar det till 
 kommunfullmäktige för godkännande.  
2 Nämnden ger kontoret i uppdrag att inom en ram av 10 mnkr i nettoutgifter 
 fortsätta planering och förprojektering av Danvikslösen i första hand enligt det 
 nya alternativet med en spårbro genom Henriksdal och över Danvikskanalen. 
3 Nämnden ger kontoret i uppdrag att tillsammans med trafikkontoret och 
 stadsbyggnadskontoret utreda en utbyggnad av en ny rörlig vägbro över 
 Danvikskanalen för västgående trafik in mot Stockholm. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 
yrkande. 
 
Särskilda uttalanden 
Ordföranden Joakim Larsson m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) avgav ett 
särskilt uttalande enligt bilaga H2. 
 
Vice ordförande Carin Jämtin m fl (s) avgav ett särskilt uttalande enligt bilaga H3. 
 
Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hoffsten (v) avgav ett särskilt uttalande enligt 
bilaga H4. 
 



  

Ersättaryttrande 
Ersättaren Christer Mellstrand (c) avgav ett ersättaryttrande enligt bilaga H2. 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 18, bilaga H2  

 
Exploateringsnämnden 2007-02-15 

 
Tillhör ärende nr 18 
 
Danvikslösens infrastruktur och 
bostäder inom nordöstra delen av 
Hammarby sjöstad. Inriktningsbeslut 
 

   Joakim Larsson m fl (m) 
   Gulan Avci m fl (fp) 
   Camilla Thorstensson (kd) 

Christer Mellstrand (c) 
 
 
 
Särskilt uttalande  
 
Danvikslösen är ett spännande projekt som rymmer samarbete mellan två kommuner 
och landstinget. Kostnaderna är samtidigt betydande för alla inblandade parter. Det är 
därför angeläget att exploateringen i kommande bostadsetapper ökar, bland annat 
genom högre hus vid Danviks torg. 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 18, bilaga H3  

 
Exploateringsnämnden 2007-02-15 

 
Tillhör ärende nr 18 
 
Danvikslösens infrastruktur och 
Bostäder inom nordöstra delen av 
Hammarby Sjöstad. Inriktningsbeslut 
 
Carin Jämtin m fl (s) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Konverteringen av saltsjöbanan är en förutsättning för Danvikslösens genomförande. 
Konverteringen av saltsjöbanan ligger också högt upp på Stockholmsberedningens 
prioriteringar över spårinvesteringar. Tyvärr har den nya moderatregimen valt att 
överge de gemensamma prioriteringar som regionen tidigare stått bakom. Genom att 
stoppa byggandet av Citybanan och ensidigt frångå förutsättningarna för redan ingångna 
avtal så står regionen idag utan prioriteringar och vad detta kan få för konsekvenser för 
andra projekt är idag okänt. 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 18, bilaga H4 
  
   Exploateringsnämnden 2007-02-15 
 
   Tillhör ärende nr 18 
 
   Danvikslösens infrastruktur och 
   bostäder inom nordöstra delen av 
   Hammarby Sjöstad. Inriktningsbeslut. 
 
   Lotten von Hoffsten (v) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi anser att det är viktigt att planera för lekplatser och grönområden och ändamålsenligt 
lokaler för förskolor, samlingslokaler och liknande och att det inte glöms bort när det 
här området planeras och byggs. Vi anser också att det är viktigt att människors behov 
av närsjukvård inte glöms bort, och att man när man planerar för det gör det 
tillsammans med landstinget. Människor ska inte behöva ta sig långa sträckor för sådant 
som man behöver ha nära för att kunna leva ett bra liv. 
 
 
 

 
 
 

 


